
حـرف رئیـس سـابق و چنـد سـؤال
نشریه

جلسه برگزار شده در خانه مطبوعات با حضور ورزشی نویسان و تنی چند
از مسؤولین در ارتباط با بررسی سقوط نماینده فوتبال اردبیل از
لیگ دسته دوم به دسته سوم و یا استانی، نکات قابل توجه زیادی

داشته است.
توفیق نصیب نگارنده این سطور نبود که در جلسه یاد شده شرکت نماید
و از نزدیک با نظرات و دفاعیات برخی ها و تلاش برای حاکمیت شعار
“کی بود کی بود من نبودم” شاهد باشم ولی با شنیدن فایل صوتی و
مسایل مطرح شده می توان گفت که همچنان ابهامات موجود در ارتباط

با سرنوشت تیم در سه سال گذشته به قوت خود باقی است.
می توان به نوبت و تا آنجا که فرصتی به دست می آید در ارتباط با
گفته ها و ادعاهای انجام یافته توسط مسؤولین ورزش استان و دست
اندرکاران تیم فوتبال و باشگاه شهرداری سخن گفت و مطلب نوشت. شور
و نشاط جوانان و دوستداران فوتبال از آنها گرفته شد، در فوتبال
حرفه ای اردبیل تخته شد، کاری که نباید می شد، شد، دیگر نیازی به
این نیست که آقایان برای فرار از واقعیت ها دیگران را بخواهند
کیسه بوکس بکنند ، حقایق را کتمان بکنند و برای موجه جلوه دادن
خود با کلمات بازی کنند و حرف های بدون پشتوانه و به دور از

حقایق بر زبان جاری بکنند.
آن ایامی که تیم نیازمند طرح این گونه مسایل بود آقایان در افکار
دیگری برای تصاحب نمودن تیم بودند ، باور کنید مرور گذشته ها و
این که مقصر هیات فوتبال بوده و یا این و یا آن، به تنهایی نمی
تواند برای آینده فوتبال ما مؤثر باشد، باید تلاش شود تا مشخص
گردد چرا و به چه دلیل مقصرین این پروژه پذیرای این اتهامات
هستند و چه عواملی آن ها را مساعدت کرده تا به نابودی فوتبال کمک

کنند؟
تا زمانی که در بحث سقوط فوتبال اردبیل به چراها نپردازیم و فقط
به مرور اتفاقات رخ داده بدون مشخص کردن دلایل وقوع آنها دلخوش

کنیم، همچنان درجا خواهیم زد و گامی به جلو بر نخواهیم داشت.
رئیس سابق هیات فوتبال استان اردبیل در جلسه یاد شده سخنانی گفته
است که در ارتباط آنها چند سؤال قابل طرح است. این سؤال ها
امیدواریم از طرف وی جواب های قانع کننده ای داشته باشد. هیچ شک
و تردیدی وجود ندارد، چنانچه برای سؤالات مطرح شده جواب مناسب به

http://www.donyayeardabil.ir/news/1603/%d8%ad%d8%b1%d9%81-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b3%d8%a7%d8%a8%d9%82-%d9%88-%da%86%d9%86%d8%af-%d8%b3%d8%a4%d8%a7%d9%84-%d9%86%d8%b4%d8%b1%db%8c%d9%87/
http://www.donyayeardabil.ir/news/1603/%d8%ad%d8%b1%d9%81-%d8%b1%d8%a6%db%8c%d8%b3-%d8%b3%d8%a7%d8%a8%d9%82-%d9%88-%da%86%d9%86%d8%af-%d8%b3%d8%a4%d8%a7%d9%84-%d9%86%d8%b4%d8%b1%db%8c%d9%87/


دستمان برسد برای اطلاع افکار عمکومی در اولین فرصت نسبت به
انتشار آن اقدام خواهیم کرد.

1- رئیس سابق هیات فوتبال استان مدعی شده که انتقالی در مورد تیم
فوتبال شهرداری انجام نپذیرفته چرا که هر انتقالی باید با مجوز
کمیسیون ماده 5 و موافقت هیات فوتبال استان صورت بگیرد و روند
قانونی خود را طی نماید ، به جز این هیچ اقدامی وجاهت قانونی

نخواهد داشت.
حال که وی عدم انتقال تیم را مورد تاکید قرار داده است ، پس
چگونه در آغاز فصل قرارداد بازیکنان تیم به نام آبی پوشان در
هیات فوتبال به ثبت رسیده است ؟ باشگاه آبی پوشان با استناد به
کدامین نظر کمیسیون ماده 5 توسط هیات استان به رسمیت شناخته شده
و قرارداد بازیکنان با مهر و امضای مدیر عامل این باشگاه ثبت شده
است؟ آیا می توان هم مدعی اشکال در روند انتقال و تحقق نیافتن آن
بود و هم به ثبت قرارداد بازیکنان با باشگاهی که سمتی در فوتبال
اردبیل نداشته است ، اقدام کرد؟ آیا در این ادعاها و عملکرد ها

دوگانگی مشاهده نمی شود؟
2- وقتی رئیس هیات فوتبال استان معتقد است که هر گونه انتقال در
تیم های فوتبال باید از یک قوانین و مقررات مشخص و معین پیروی
بکند و این امر در مورد تیم شهرداری رخ نداده است آیا نمی توان
سؤال کرد که در نیم فصل چه کسی رضایت نامه داور احمدی برای
انتقال به تیم دیگری را امضاء کرده است؟ هیات فوتبال استان با
استناد به کدام مدرک، رضایت نامه خروج از استان بازیکن یاد شده
به همراه سه یار دیگر تیم را صادر نموده است؟ در ازای انتقال های
صورت گرفته چه توافقاتی انجام پذیرفته و مبالغی دریافت شده است؟
میزان مبالغ مورد توافق بر چه میزانی بوده و به کدام حساب واریز
شده است؟ در حالی که تیم به همه بازیکنان خود با توجه به شرایط
جدول و محرومیت باشگاه از ثبت قرارداد های جدید ، نیاز داشت چه
کسانی و با چه سیاستی با رفتن این بازیکنان موافقت نمودند؟ و آیا
هیات فوتبال استان نمی تواند رضایت نامه صادر شده به نام این
بازیکنان را در اختیار افکار عمومی قرار بدهد تا ابهامات از بین

بروند؟
3- رئیس سابق هیات فوتبال ، کمیته تشخیص اهلیت را نیز مورد محبت
قرار داده و در قبال تصمیمات آن به غلط موضعگیری نموده است.
همانطوری که از اسم کمیته مشخص است اعضای آن مسؤولیت واگذاری تیم
را نداشته اند تا برخی ها بدون توجه به واقعیت های موجود تعبیرات
نه چندان مورد قبول و زیبایی را در مورد آن داشته باشند. اگر
اندکی در اسم و عنوان آن کمیته فکر شود ، هیچوقت نمی توان اتهامی



چون واگذاری تیم را  به آنها وارد دانست. اعضای کمیته تشخیص
اهلیت وظیفه داشتند از بین متقاضیان ، اولویت های خود را به
شورای شهر اعلام کنند تا تصمیم نهایی را شورا برای طی کردن مراحل
قانونی اتخاذ نماید. این کمیته نیز از بین دو متقاضی ، هر دو را
با اولویت اول و دوم به شورا معرفی نمود تا آنها به صلاحدید اقدام
کنند. حال آیا رئیس سابق هیات فوتبال استان با وظیفه اصلی این
کمیته آشنا بوده است یا نه؟ اگر جواب مثبت باشد پس چرا در سخنان
خود طوری وانمود می کند که اعضای کمیته، کار انتقال را انجام داد
ه اند؟ همه بخوبی می دانند که این کمیته تشکیل یافته با دوجلسهء
برگزار شده هیچگونه قدرت اجرایی نداشته و فقط نظر مشورتی داده
است  و بعد ها نیز کاملا مشخص شد که تشکیل آن و اعلام موجودیتش

کاملا سرکاری بوده و تصمیمات اصلی در جاهای دیگر گرفته می شد.
4- رئیس سابق هیات فوتبال استان که مدعی است در دو نوبت برای تحت
پوشش قرار دادن تیم اقدام نموده و بخصوص در مرحله دوم مذاکرات تا
نهایی شدن پیش رفته است به چه دلیلی این امر محقق نشد؟ چه عواملی
در عدم تحقق آن دخیل بودند؟ پیشنهاد های هیات فوتبال استان که

منجر به عدم موافقت شهرداری شده است، کدام ها بوده اند؟
امیدواریم مطرح کردن این سؤالات، زمینه برای هتک حرمت ، حملات و
تهمت زدن برخی از دوستان و آشنایان و عزیزان هیات فوتبال به
نگارنده این سطور را فراهم ننماید. چهار سؤال مطرح شده ، سؤالات
بخشی از جامعه فوتبال استان است و ربطی به رفاقت و یا عدم وجود
روابط بین این و آن ندارد. پذیرش واقعیت ها و گردن نهادن به آن
نشان از ظرفیت انتقادپذیری افراد می تواند به شمار آید. جواب حرف
های منطقی باید اصولی و بر پایه واقعیات صورت بگیرد نه در پشت
نقاب و محرمانه همراه با بی حرمتی و اتهام های بی پایه و سراسر

کذب. یاحق


